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Protokół nr XXIII/2020 z XXIII sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 

która odbyła się w dniu 17 grudnia 2020 r. o godz. 18.30 
i została przeprowadzona w trybie zdalnym  

 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 

 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb otworzył obrady, powitał zebranych, przekazał informacje o ochronie 
danych osobowych (wyświetlono także na monitorze) i stwierdził kworum (obecnych 15 radnych - lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu z sesji). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz i Skarbnik Miasta oraz pracownicy UM, obsługa prawna 
i kierownicy jednostek organizacyjnych miasta.  
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że porządek obrad został przekazany radnym, jest też 
wyświetlony na ekranie i zapytał o uwagi do porządku obrad. 
 
Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2040; 
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2020 rok; 
3. ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2020; 
4. przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2040; 
5. uchwały budżetowej miasta na 2021 rok; 
6. określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 
7. wyrażenia zgody na oddanie w najem, w trybie bezprzetargowym, na okres kolejnych 4 lat, 

lokalu użytkowego przy ul. Jana Pawła II 3 w Mieście Podkowa Leśna; 
8. wyrażenia zgody na zawarcie przez Miasto Podkowa Leśna porozumień z Gminą Brwinów i 

Gminą Grodzisk Mazowiecki w sprawie zasad prowadzenia pozaszkolnego punktu 
katechetycznego Kościoła Adwentystów Dnia Siódmego w Rzeczypospolitej Polskiej – Diecezja 
Wschodnia oraz udziału w kosztach nauczania religii; 

9. rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa Leśna (odmowa udzielenia 
bonifikaty przekształceniowej); 

10. rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa Leśna (skarga Stowarzyszenia 
Dendropolis); 

11. rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa Leśna (stosowanie wykluczenia  
w polityce informacyjnej gminy); 

12. rozpatrzenia wniosku dotyczącego podjęcia uchwały krajobrazowej; 
13. petycji „Stop zagrożeniu życia i zdrowia”; 
14. rozpatrzenia petycji dotyczącej nadania nazwy drodze publicznej nr 719; 
15. rozpatrzenia petycji dotyczącej zmiany przepisów prawa miejscowego; 
16. zmiany uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Podkowa 

Leśna na 2020 rok. 
VII. Przedstawienie wyników przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną kontroli funkcjonowania 

systemu wodnokanalizacyjnego w zakresie finansowym i merytorycznym. 
VIII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych. 
IX. Sprawy różne.  
X. Wolne wnioski. 
XI. Zamknięcie sesji.  

 
Radna D. Smolny zapytała o pkt ppkt 16 w pkt VI porządku obrad. Zwróciła uwagę, że w projekcie 
uchwały wpisano skreślenie pkt 3 planu pracy KR na rok bieżący (kontrola funkcjonowania systemu 
wodnokanalizacyjnego w zakresie finansowym i merytorycznym), przy czym pkt VII porządku obrad 
sesji obejmuje przedstawienie wyników przeprowadzonej przez KR tej właśnie kontroli. Zapytała,  
czy jest to błąd, czy celowe działanie. 
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Przewodniczący KR P. Dziekański stwierdził, że to chyba pomyłka, bo kontrola funkcjonowania 
systemu wodnokanalizacyjnego została przeprowadzona i na sesji zostaną przedstawione wyniki 
kontroli.   
Pracownik UM B. Krupa wyjaśniła, że omyłkowo w systemie został zamieszczony nie ten plik.  
W projekcie uchwały chodziło o skreślenie z planu pracy KR pkt 1 "Kontrola zamówień publicznych za 
2017 i 2018 rok". Po chwili opublikowano właściwy plik. 
Na pytanie Przewodniczącego RM, czy w tej sytuacji musi być zmieniany porządek obrad,  
mec. M. Płaszewska-Opalińska odpowiedziała, że nie widzi potrzeby zmiany programu, bo uchwała 
ws. zmiany planu pracy KR jest w programie sesji. 
Innych uwag nie zgłoszono. Porządek obrad nie uległ zmianie. 

 
III. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt protokołu został przesłany radnym drogą 
elektroniczną. Radni nie zgłosili uwag ani przed sesją, ani na sesji. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Anna Olejniczak-
Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Matłacz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr XXII/2020 z XXII sesji RM w dniu 26 listopada 2020 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy XXII sesją RM w 
dniu 26 listopada 2020 r. a XXIII sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że: 
- wpłynęły pozytywne opinie RIO i KGiR nt. projektu WPF i budżetu miasta na przyszły rok, 
- wpłynęły dwie petycje dot. dyskryminacji oraz szczepień – obie petycje zostały przekazane do 
KSWiP, 
- na wniosek radnego W. Żółtowskiego udostępniono w BIP sprawozdania z działalności posterunku 
policji w 2019 r., wpłynęło także sprawozdanie za rok 2020 bieżący, 
- wnioski radnych J. Matłacza i D. Smolny zostały przekazane Burmistrzowi z prośbą o udzielenie 
odpowiedzi. 
 
VI. Podjęcie uchwał 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2040 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał dot. zmian w WPF  
i zmian w budżecie miasta (pkt VI ppkt 1 i 2 porządku obrad) – głosowanie będzie potem już bez 
odrębnych dyskusji - i poprosił Przewodniczącą KGiR o przedstawienie opinii Komisji. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował o wniesieniu autopoprawek do projektów uchwał  
z podpunktów 2, 3, 4 i 5 oraz przyczynach ich wprowadzenia. Dodał, że materiały już zostały radnym 
przekazane (poza punktem 3c opisu autopoprawek, o którym Burmistrz poinformował dopiero na 
sesji). Opis autopoprawek do projektów uchwał stanowi załącznik Nr 3 do protokołu z sesji. 
Skarbnik Miasta A. Czarnecka omówiła autopoprawkę wprowadzoną do projektu uchwały ws. zmian  
w WPF na rok bieżący. 
Przewodniczący RM M. Gołąb zapytał, czy autopoprawka może rzutować na opinię KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że projekty uchwał ws. zmian w WPF i w budżecie 
zostały zaopiniowane pozytywnie przez KGiR (WPF 6 głosów za w obecności 6 radnych, budżet  
5 głosów za w obecności 5 radnych). Zgłaszane poprawki zostały uwzględnione. 
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Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały dot. zmian w WPF pod głosowanie imienne.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 187/XXIII/2020. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2020 rok 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały z autopoprawką. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 188/XXIII/2020. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2020 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał o wprowadzonej przez Burmistrza autopoprawce (zał. 3)  
i poprosił o przedstawienie opinii KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały (6 głosów za). 
Skarbnik Miasta A. Czarnecka omówiła wprowadzoną autopoprawkę. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały z autopoprawką. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 189/XXIII/2020. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2040 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że projekty uchwał ws. WPF na lata 2021-2040 i budżetu 
na rok 2021 były dyskutowane i opiniowane przez KGIR i KSS. Oba projekty zostały pozytywnie 
zaopiniowane przez RIO (radni otrzymali opinie z materiałami na sesję). 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował o wniesieniu autopoprawek do projektów uchwał ws. WPF 
na lata 2021-2040 i budżetu na rok 2021 (zał. 3). Dodał, że projekt uchwały budżetowej został 
przygotowany i przekazany radnym przed 15 listopada. Zwrócił uwagę na stopień szczegółowości 
przygotowania objaśnień do uchwały i opisania wydatków. Radni dostali także dodatkowe zestawienia. 
Następnie Burmistrz, odpowiadając na pytania radnych (W. Żółtowski, J. Matłacz, D. Smolny), z Panią 
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Skarbnik omówili autopoprawki do WPF i budżetu przedstawione w punktach 3 i 4 zał. 3 do protokołu 
z sesji.  
Dyrektor Szkoły A. Hein dodała, że jest to przyzwoity budżet i liczy na to, że nawet pomimo 
przeniesienia dzisiejszą autopoprawką do rezerwy celowej inwestycyjnej kwoty 100.000 zł, szkole uda 
się osiągnąć zaplanowane cele i zamknąć w planowanym budżecie, a inwestycja (zagospodarowanie 
części terenu szkoły), na którą są przesuwane środki, jest potrzebna. 
 
Przewodniczący RM poprosił o przedstawienie opinii KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że projekty uchwał były dyskutowane i opiniowane 
bez autopoprawek – oba projekty uchwał (WPF 2021-2040 i budżet 2021) zaopiniowano pozytywnie 
(po 5 głosów za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu). 
 
Radny W. Żółtowski poruszył temat dofinansowania przekazywanego co roku policji na służby 
ponadnormatywne, nagrody i inne wydatki. Temat ten omawiano na posiedzeniu KGiR w dniu  
16 grudnia. Radni mieli uwagi do wysokości środków i ich przeznaczenia (kwestia nagród).  
W wyniku przeprowadzonej dyskusji dot. działań policji i sposobu dysponowana przekazanymi 
środkami, radny W. Żółtowski zgłosił wniosek ws. dokonania poprawki w projekcie budżetu na przyszły 
rok poprzez zdjęcie kwoty w wysokości 5.000 zł ze służb ponadnormatywnych i stworzenie rezerwy na 
cele policji. 
Przewodniczący RM stwierdził, że według niego dotacja na dofinasowanie służb ponadnormatywnych 
powinna być zwiększona – policja ma więcej obowiązków spowodowanych walką z koronawirusem,  
a przestępczość w mieście rośnie. Wyraził także opinię, że jeśli mowa o rocznym budżecie, to w 
ostatniej chwili nie powinno się wprowadzać autopoprawkami drobnych kwot i przesunięć (np. 1600 zł 
zwrotu nienależnie pobranego świadczenia pielęgnacyjnego), bo psuje to obraz całego 
dyskutowanego od listopada projektu budżetu. 
Skarbnik Miasta A. Czarnecka wyjaśniła, że autopoprawka w tym zakresie to była jedyna możliwość 
dochowania terminowego rozliczenia zadań zleconych z Mazowieckim Urzędem Wojewódzkim 
(decyzja o zwrocie zasiłku powstała już po opracowaniu projektu budżetu). To kwestia dyscypliny 
finansów publicznych.  
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne wniosek radnego W. Żółtowskiego ws. 
dokonania poprawki w projekcie budżetu na przyszły rok poprzez zdjęcie kwoty w wysokości 5.000 zł 
ze służb ponadnormatywnych i stworzenie rezerwy na cele ogólne policji, w tym wykreślenie z części 
opisowej przy kwocie 15.000 zł sformułowania dotyczącego nagród i premii, tak by został tylko 
element służb ponadnormatywnych. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, 
Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-
Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania – poprawka do projektu budżetu 
została wprowadzona.  
 
Innych uwag do projektu WPF i projektu budżetu nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały ws. WPF na lata 2021-2040 pod głosowanie imienne  
z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-
Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Sławomir Lasota, Jacek Matłacz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 190/XXIII/2020. 
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Na pytanie radnego W. Żółtowskiego, czy z formalnego punktu widzenia nie powinna zostać 
odczytana opinia RIO, mec. M. Płaszewska-Opalińska wyjaśniła, że nie ma takiej potrzeby. Radni 
zapoznali się z pozytywną opinią RIO i jest ona publicznie dostępna (np. w BIP Miasta). 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej miasta na 2021 rok 
 

Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że projekt budżetu także został pozytywnie zaopiniowany 
przez RIO, mamy autopoprawki Burmistrza i przegłosowaną poprawkę zgłoszoną przez radnego  
W. Żółtowskiego. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Anna Olejniczak-Siara, Alicja  
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Sławomir Lasota, Jacek Matłacz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 191/XXIII/2020. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały (6 głosów za). 
Przewodniczący RM odniósł się do jakości sporządzanych do projektów uchwał uzasadnień. Warto 
byłoby w uzasadnieniu zaznaczyć, czy proponowane stawki podatki wzrosły, czy nie. 
Skarbnik Miasta A. Czarnecka wyjaśniła, że w stosunku do roku poprzedniego stawki nie zmieniły się. 
Wprowadzono jedynie zmianę kosmetyczną dotyczącą roku w nazwie uchwały. 
Było to wyjaśniane na posiedzeniu KGiR. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 192/XXIII/2020. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem, w trybie bezprzetargowym, 
na okres kolejnych 4 lat, lokalu użytkowego przy ul. Jana Pawła II 3 w Mieście Podkowa Leśna 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
głosami 5 za i 1 przeciw. 
Radny W. Żółtowski podkreślił, że na posiedzeniu przekazano Komisji, że jest to dobry najemca i w 
tych trudnych czasach dbający o mieszkańców robiących tam zakupy. Dobrych przedsiębiorców 
należy zatrzymywać w mieście.  
Radna E. Barucka zapytała, czy w przetargu można uwzględnić wagę czynnika społecznego przy 
wyborze najemcy.  
Burmistrz Miasta A. Tusiński wyjaśnił, że w przetargu kryteria muszą być jednoznaczne i zrozumiałe 
dla każdego oferenta, a wartości społeczna jest niewycenialna.  
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Wobec braku innych pytań Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Jacek Matłacz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 193/XXIII/2020. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Miasto Podkowa Leśna 
porozumień z Gminą Brwinów i Gminą Grodzisk Mazowiecki w sprawie zasad prowadzenia 
pozaszkolnego punktu katechetycznego Kościoła Adwentystów Dnia Siódmego  
w Rzeczypospolitej Polskiej – Diecezja Wschodnia oraz udziału w kosztach nauczania religii 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały (6 głosów za). 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 194/XXIII/2020. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa 
Leśna (odmowa udzielenia bonifikaty przekształceniowej) 
 

Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska odczytała stanowisko KSWiP stanowiące uzasadnienie do 
projektu uchwały. Komisja jednomyślnie uznała skargę za bezzasadną.  
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. Poprosił przy tym radnych,  
aby byli widoczni na monitorze w trackie głosowań i aby w widoczny sposób podnosili ręce. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Michał Gołąb, Dąbrówka Smolny 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 195/XXIII/2020. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa 
Leśna (skarga Stowarzyszenia Dendropolis) 

 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska poinformowała, że Komisja jednogłośnie uznała skargę we 
wszystkich jej punktach za bezzasadną, a obszerne wyjaśnienia Burmistrza stanowią załącznik do 
stanowiska Komisji będącego uzasadnieniem do uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dąbrówka Smolny 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 196/XXIII/2020. 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Podkowa 
Leśna (stosowanie wykluczenia w polityce informacyjnej gminy) 

 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska przedstawiła stanowisko KSWiP stanowiące uzasadnienie 
do projektu uchwały. Komisja jednomyślnie uznała skargę za bezzasadną.  
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Anna Olejniczak-
Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Matłacz 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 197/XXIII/2020. 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego podjęcia uchwały 
krajobrazowej 

 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska poinformowała, że Komisja jednogłośnie uznała wniosek za 
zasadny, ale wymagający oszacowania kosztów i ustalenia dogodnego terminu początku prac nad 
uchwałą krajobrazową. 
Radna E. Barucka zapytała, czy dobrze rozumie, że jest to intencja, aby teraz RM rozpoczęła  
w komisjach prace nad uchwałą krajobrazową. 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska potwierdziła, że Komisja uznała, że to ważna kwestia. Jest 
jednak wiele elementów składających się na przyjęcie takiej uchwały. Np. należałoby oszacować 
koszty, zlecić analizy i projekt. Jest to praca wieloletnia. W prace nad uchwałą warto byłoby włączyć 
mieszkańców.  
Radni S. Lasota i E. Barucka poparli ideę rozpoczęcia prac nad uchwałą krajobrazową. 
 
Wobec braku innych pytań Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
Mec. M. Płaszewska-Opalińska zwróciła uwagę, że na monitorze nie widzi radnego S. Lasoty  
i zapytała czy zmieniło się kworum. 

Wyjaśnienie:  
W trakcie sesji niektórzy radni co jakiś czas na krótkie chwile wyłączali kamerki, przez co znikali z 
wizji na transmisji. Gdy kamerka i mikrofon uczestnika posiedzenia zdalnego są wyłączone, to nie 
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jest on widoczny w czasie transmisji na wizji. Może to powodować u osób śledzących transmisję lub 
odtwarzających później nagranie wrażenie zmiany kworum. 

Po uwadze Pani Mecenas Radny S. Lasota włączył kamerkę i potwierdził, że jest obecny. 
Kworum nie uległo zmianie – obecnych 15 radnych. 
Mec. M. Płaszewska-Opalińska zwróciła uwagę na jawność głosowań. Trzeba wiedzieć, jak radni 
głosują i czy głosują samodzielnie. Nie wystarczy jedynie zalogowanie radnego do elektronicznego 
systemu głosowań. Zgodnie ze Statutem Miasta głosuje się przez system przy równoczesnym 
podniesieniu ręki. Radni muszą więc być na wizji. 
Przewodniczący RM poprosił radnych, aby w trakcie głosowań mieli włączone kamerki, byli na wizji  
i podnosili ręce.  
Radni oddali glosy. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 198/XXIII/2020. 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie petycji „Stop zagrożeniu życia i zdrowia” 
 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska przedstawiła stanowisko KSWiP stanowiące uzasadnienie 
do projektu uchwały. Komisja uznała, że petycja nie zostanie rozpatrzona (nie spełniono wymogów 
formalnych ustawy o petycjach). Ponadto w zakresie ochrony przed elektroskażeniem miasto stosuje 
prawo krajowe i unijne. 
Radni nie zgłosili uwag. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 199/XXIII/2020. 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej nadania nazwy drodze 
publicznej nr 719 
 

Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska odczytała stanowisko KSWiP stanowiące uzasadnienie do 
projektu uchwały. Komisja jednogłośnie uznała petycję za bezzasadną. 
 
Radny S. Lasota zapytał, jakie warunki musiałyby nastąpić, żeby miasto skłonne było nadać nazwę 
ulicy i czy to mieszkaniec/właściciel terenu wystąpić musi z takim wnioskiem. 
Przewodnicząca KSWiP powiedziała, że nadanie nazwy drodze jest to zasadne, kiedy należy ustalić 
adres. Wiąże się to jednak z kosztami. Ponadto w tym wypadku jest to tylko droga przelotowa. 
Radny W. Żółtowski dodał, że można to zrobić, kiedy jest to społecznie ważne. Przy tej drodze, 
należącej zresztą do kilku gmin, nie ma i nie będzie prawdopodobnie żadnego podkowiańskiego 
adresu. 
Radny J. Matłacz zapytał, czy zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym musi być jakiś interes 
społeczny, aby wystąpić z wnioskiem o nadanie nazwy drodze, bo wydaje się, że nie musi być 
interesu społecznego.  
Mec. M. Płaszewska-Opalińska odpowiedziała, że nie musi być wykazany interes społeczny,  
z wnioskiem może wystąpić każdy – zależy, jak to udokumentuje. Nie musi być też wniosku, rada 
sama może podjąć taką uchwałę. Rada gminy może podejmować uchwały, które leżą w jej 
kompetencjach.  
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Radna M. Eckhoff dodała, że będzie można wrócić do tematu, jeśli trzeba będzie wyznaczyć jakiś 
adres przy tej drodze.  
Innych pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 200/XXIII/2020. 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zmiany przepisów prawa 
miejscowego 

 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska przedstawiła stanowisko KSWiP stanowiące uzasadnienie 
do projektu uchwały. Komisja uznała petycję za bezzasadną. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 201/XXIII/2020. 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Podkowa Leśna na 2020 rok 
 

Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że z wnioskiem o zmianę plany pracy KR wystąpił 
Przewodniczący KR (pismo w materiałach na sesję). 
Przewodniczący KR P. Dziekański powiedział, że z związku z sytuacją spowodowaną koronawirusem 
prosi o przeniesienie "Kontroli zamówień publicznych za 2017 i 2018 rok" na rok następny.  
 
Wobec braku pytań Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 202/XXIII/2020. 
 
VII. Przedstawienie wyników przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną kontroli 

funkcjonowania systemu wodnokanalizacyjnego w zakresie finansowym i merytorycznym 
 
Przewodniczący KR P. Dziekański przedstawił informacje o wynikach kontroli, w tym przedmiot, zakres 
i cel kontroli, ustalenia, wnioski oraz zalecenia pokontrolne. Protokół został przyjęty jednogłośnie  
4 głosami za w obecności 4 członków Komisji.  
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Burmistrz Miasta A. Tusiński odpowiadając na pytania radnego S. Lasoty (wycieki, nielegalne 
podłączenia wody, koszty obsługi przez firmę GEA-Nova, szanse obniżenia kosztów operatora 
dokonującego odczyty liczników) wraz z członkami KR, odniósł się do protokołu, uszczegółowił 
zawarte tam dane i omówił przyszłe działania miasta w zakresie obsługi systemu wod-kan. 
Protokół pokontrolny zamieszczony jest w BIP i stanowi załącznik nr 4 do protokołu z sesji.  
 
Radny J. Matłacz zapytał o ostatnie zmiany w zakresie wystawiania i terminu rozliczania faktur. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że jest to spowodowane absencją pracowników UM oraz wprowadzaniem 
w UM nowego systemu do obsługi rozliczeń. Wkrótce jednak mieszkańcy otrzymają dostęp do panelu 
mieszkańca, gdzie po zalogowaniu będą mieli dostęp do swoich płatności.  
 
VIII.  Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że wpłynęło zapytanie radnego S. Lasoty dot. wniosku 
mieszkańców w sprawie projektu Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania miasta  
i przytoczył treść zapytania.  
Burmistrz Miasta A. Tusiński udzielił odpowiedzi na zapytanie (podobne wnioski zostały złożone w 
terminach, w których zbierano uwagi do projektu Studium, ale nie zostały uwzględnione przez 
projektanta). Burmistrz omówił także zasady procedowania projektu Studium. Podkreślił przy tym, że 
wszystkie zgłoszone terminowo uwagi do projektu Studium będą jeszcze głosowane przez radnych na 
sesji, na której Studium będzie procedowane. Termin przekazania Radzie Miasta projektu Studium 
zależy od tego, kiedy projektanci prześlą do UM odpowiedzi na wszystkie wnioski/uwagi (być może 
będzie to styczeń). Przed sesją zostanie zorganizowane spotkanie z Komisją Urbanistyczną  
i projektantami. Podkreślił, że uchwalanie Studium to trudna, żmudna i bardzo sformalizowana 
procedura. 
Radny S. Lasota powiedział, że rozumie, że w procedurze plastycznej mieszkańcy zgłaszają wnioski 
do Burmistrza, jednak ten wniosek został skierowany do RM i Rada powinna się nim zająć. To wniosek 
dużej grupy mieszkańców (28 podpisów) i trzeba się będzie nad nim poważnie pochylić w trakcie 
procedowania Studium.  
Zapytanie radnego i późniejsza pisemna odpowiedź Burmistrza zamieszczone są w BIP w zakładce 
„Interpelacje i zapytania Radnych”. 
 
O godz. 21.42 obrady RM opuścił radny W. Żółtowski (obecnych 14 radnych). 
 
Radna D. Smolny zapytała, dlaczego jej interpelacja dotycząca prośby mieszkańca o udostępnienie w 
BIPie raportu pokontrolnego CBA, nie została ujęta w tym punkcie. Raport CBA nie został 
zamieszczony w BIPie, radna nie dostała także żadnej odpowiedzi i chciałaby wiedzieć dlaczego. 
Przewodniczący RM poinformował, że wniosek zgodnie z kompetencjami został przekazany 
Burmistrzowi. 
Burmistrz Miasta powiedział, że nie udzielił odpowiedzi, bo wniosek nie miał charakteru interpelacji. 
Końcowe protokoły z kontroli zostaną udostępnione w BIPie po ich anonimizacji. Kontrola była, ale to 
nie była kontrola, o której pisała radna. Takiej kontroli jeszcze nie było.  
Radna D. Smolny stwierdziła, że wniosek, który przekazała, dostała od mieszkańca. Poprosiła  
w formie pisemnej o udostępnienie tego raportu, bo jest to kontrowersyjna sprawa i nie chciała 
poruszać tego na przedświątecznej sesji. Zapytała, co jest takiego drażliwego w tym raporcie, że nie 
został on ujawniony. Zaproponowała, że może sama wystąpić do CBA o jego przesłanie i wtedy sama 
udostępni go radnym.  
Burmistrz Miasta powiedział, że radna może zgłosić się do CBA, tylko powinna określić, o jaką 
kontrolę jej chodzi. Radna wnioskuje o raport z kontroli, która nie miała miejsca. Została 
przeprowadzona inna kontrola CBA i ostatnio Burmistrz dostał protokół – zostanie on udostępniony w 
BIPie po jego anonimizacji. Burmistrz odpowiedział także na pytanie radnej o liczbę 
przeprowadzonych w tym roku w gminie kontroli zewnętrznych wyjaśniając, że protokoły są 
opublikowane w BIPie. 
Przewodniczący RM podsumował, że rozumie, że zostało wyjaśnione, że udostępnianie dokumentów 
w BIPie to kompetencja Burmistrza i tak też wniosek radnej został przekazany. 
 
IX. Sprawy różne 
 
Radny J. Matłacz powiedział, że na ul. Bukowej jest prowadzona jakaś inwestycja przy pasie jezdni, 
zostało położone okablowanie. Zapytał, czy chodzi o oświetlenie.  
Burmistrz Miasta A. Tusiński wyjaśnił, że tak - zostały już postawione lampy. 
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Radna M. Łaskarzewska zapytała, czy Burmistrz zna liczbę pustostanów w mieście i co udało się z 
nimi zrobić.  Nie oczekuje odpowiedzi na sesji, nad tematem jednak warto się pochylić. Maleje liczba 
mieszkańców. Np. w 2015 roku było 150 pustostanów, co przekłada się na liczbę ok. 600 
mieszkańców. Następnie radna wyświetliła na monitorze i odczytała swoje stanowisko „wyrażające 
sprzeciw i potępienie działania policji na pokojowych protestach Ogólnopolskiego Strajku Kobiet” 
(załącznik nr 5 do protokołu z sesji). Wyjaśniła, że stanowisko to przygotowała już na poprzednią 
sesję, w której jednak nie wzięła udziału, bo przeoczyła zmienioną godzinę rozpoczęcia sesji. Radna 
poprosiła pozostałych radnych o poparcie jej wniosku o szczegółowy raport policji dotyczący 
wydatków pochodzących z dotacji na policję, o raport z działań policji w roku 2020 do dnia 
przygotowania wniosku oraz wniosku do Burmistrza Miasta o uzależnienie przekazywania dotacji od 
rzeczywistej pracy policji na rzecz bezpieczeństwa miasta. 
 
Radny W. Sancewicz zwrócił uwagę, że przed wjazdem do parku stoi znak drogowy B1 „zakaz ruchu”, 
a pod spodem jest tabliczka wyjaśniająca, że nie dotyczy to gości restauracji. Restauracja  
od pewnego czasu jest nieczynna, teoretycznie nikt więc nie powinien tam wyjeżdżać. Należy  
to uaktualnić, bo np. pod Pałacykiem pracują pracownicy Centrum Kultury. Nie należy tolerować fikcji. 
Burmistrz Miasta obiecał sprawdzić, czy znak został postawiony na podstawie jakiegokolwiek 
opracowania organizacji ruchu. Wokół niego zawsze były kontrowersje.  
Przewodniczący RM M. Gołąb zgodził się z radnym. Dodał, że w wielu miejscach na terenie miasta 
mamy do czynienia z podobną fikcją w kwestii znaków drogowych. Poparł to kilkoma przykładami,  
np. zakaz postoju przy szkole św. Teresy, pod którym powinno się dopisać, że nie dotyczy weekendów 
i świąt. Podobnie jest na parkingu dla pracowników przy UM – warto byłoby dodać tabliczkę, że zakaz 
obowiązuje tylko w godzinach pracy UM. Przytoczone zostały także przykłady nieuzasadnionego 
ustawienia znaków zatrzymywania i postoju. Ponadto Przewodniczący RM zwrócił uwagę na wadliwe 
działanie świateł dyscyplinujących kierowców przy szkole samorządowej.  
Burmistrz Miasta przyznał radnym rację. Wymaga to analizy, sukcesywnej zmiany organizacji ruchu  
i uporządkowania. Burmistrz niejednokrotnie o tym wspominał. Były już rozmowy z Powiatem w tej 
sprawie. Burmistrz zamierza wrócić do tematu i w nadchodzącym roku uporać się z częścią 
organizacji ruchu w centrum miasta.  
 
Radny S. Lasota poparł stanowisko radnej M. Łaskarzewskiej i podziękował, że zabrała głos w tak 
ważnej sprawie. Sytuacja jest trudna i nie należy milczeć. Radny jest jednak świadomy tego, że po 
uchwaleniu budżetu Radzie Miasta brak jest na razie narzędzi, którymi mogłaby dyscyplinować 
policję. Radny odniósł się także do tematu organizacji ruchu w mieście. Przyznał, że w oznakowaniu 
panuje chaos. Każda ulica znakowana jest indywidualnie, a do tematu trzeba podejść systemowo.  
Są plany zmiany organizacji ruchu w centrum miasta przy okazji wprowadzania Strefy Płatnego 
Parkowania. Radny apeluje, aby plany organizacji ruchu wykonać jak najszerzej. 
 
Radna K. Likhtarovich zapytała o rondo w Alei Lipowej (skrzyżowanie z ulicą Mickiewicza) i o zakaz 
wjazdu w ulicę Mickiewicza z tego ronda. To zakaz problematyczny dla mieszkańców tej części 
miasta. Radna nie widzi uzasadnienia, aby ten krótki odcinek ul. Mickiewicza był jednokierunkowy. 
Warto wrócić do dyskusji w tym temacie. 
Burmistrz Miasta powiedział, że taka organizacja ruchu została na gminie wymuszona przez instytucję 
odpowiedzialną za organizację ruchu. Burmistrz dostrzega problem i ma nadzieję, że uda się to teraz 
zmienić przy okazji zmian w organizacji ruchu. 
 
Przewodniczący RM przekazał, że chciałby wrócić do poruszanej na początku kadencji kwestii 
rozpoczęcia prac nad nowym statutem miasta. Chciałby, aby radni mogli bazować na jakimś projekcie 
sporządzonym przez prawników. Należy także dołożyć starań, aby godło miasta zostało odnotowane 
w heraldyce. Wtedy miasto mogłoby też mieć własny sztandar i insygnia. 
Burmistrz Miasta zgodził się z Przewodzącym RM. Obiecał także przekazać RM przygotowany przez 
prawnika zarys statutu do dalszych prac radnych. 
Radna M. Łaskarzewska przypomniała, że w poprzedniej kadencji powołano doraźną komisję do prac 
nad statutem, ale to się nie sprawdziło. Zaproponowała, aby nad statutem pracowały połączone KGiR 
i KSS. 
 
X.  Wolne wnioski 
 
Do udziału z sesji nie zgłosili się żadni mieszkańcy. Nie wpłynęły także żadne maile do punktu „Wolne 
wnioski”. 
 
XI.  Zamknięcie sesji 
 
Przewodniczący RM, Radni oraz Burmistrz Miasta przekazali życzenia świąteczne. 
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O godz. 22.17 Przewodniczący RM M. Gołąb zamknął XXIII sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII 
kadencji. 
 
 
Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są w serwisie YouTube na kanale 
„Miasto Podkowa Leśna” pod adresem:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na stronie 
internetowej miasta oraz w BIP miasta. 
Nagranie video zamieszczone jest na stronie podkowalesna.esesja.pl i w BIP miasta  
bip.podkowalesna.pl oraz (poprzez odnośnik) na stronie internetowej miasta. 
Nagranie audio przebiegu obrad przechowywane jest w Urzędzie Miasta (biuro Rady Miasta).  
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Przed transmisją wyświetlono informację o ochronie i przetwarzaniu danych osobowych.  
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  

       /-/            /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Ładu Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
RIO – Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie 
CBA – Centralne Biuro Antykorupcyjne  

 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Autopoprawki do projektów uchwał 
4. Protokół pokontrolny Komisji Rewizyjnej z kontroli funkcjonowania systemu 

wodnokanalizacyjnego w zakresie finansowym i merytorycznym 
5. Stanowisko radnej M. Łaskarzewskiej wyrażające sprzeciw i potępienie działania policji na 

pokojowych protestach Ogólnopolskiego Strajku Kobiet 
 

 
 
 
 
 


